
 

GRUP BLOC-COMPROMÍS 
Carlet 

	  
Maria	   Josep	   Ortega	   Requena,	   regidora	   	   portaveu	   del	   Grup	  

Municipal	  Bloc-‐COMPROMÍS	  de	  l’Ajuntament	  de	  Carlet,	  presenta	  al	  Ple	  
la	  següent:	  

	  
MOCIÓ	  A	  FAVOR	  D’INSTAR	  EL	  GOVERN	  DE	  LA	  GENERALITAT	  

VALENCIANA	  AL	  MANTENIMENT	  DE	  LA	  LÍNIA	  1	  DEL	  METRO	  	  
	  
Exposició	  de	  motius:	  
	  
Segons	   les	   informacions	  publicades	  en	  premsa	  els	  últims	  dies,	   i	  

no	   desmentides	   en	   cap	   cas	   per	   la	   Generalitat,	   	   la	   Conselleria	  
d’Economia	   treballa	   en	   la	   reestructuració	   de	   Ferrocarrils	   de	   la	  
Generalitat	   Valenciana,	   tenint	   previst	   executar	   un	   ERO	   d’uns	   500	  
treballadors/es	   i	   l’eliminació	   d’algunes	   de	   les	   línies	   que	   consideren	  
“deficitàries”	  o	  “poc	  rendibles”,	  entre	  les	  quals	  la	  línia	  1	  des	  de	  Castelló	  
de	  la	  Ribera	  a	  Torrent	  o	  Picassent,	  cosa	  que	  suposaria	  la	  pèrdua	  de	  la	  
connexió	  ferroviària	  de	  la	  nostra	  ciutat.	  

	  
El	   tren	  va	  arribar	  a	  Carlet	   l’any	  1894,	  a	  una	  estació	  provisional.	  

Més	  tard,	  el	  1925	  es	  va	  construir	  l’edifici	  de	  taulells	  rojos	  que	  hui	  ja	  és	  
un	  símbol	  de	  la	  nostra	  ciutat.	  Als	  voltants	  de	  l’estació	  van	  aparèixer	  les	  
primeres	  indústries,	  i	  es	  va	  possibilitar	  que	  els	  carletins	  i	  les	  carletines	  
pogueren	  acostar-‐se	  a	  València	  amb	  molta	  més	   rapidesa,	   cosa	  que	  va	  
suposar	  un	  avanç	  substancial	  per	  al	  nostre	  poble.	  

	  
Desenes	   de	  milers	   de	   carletins	   l’han	   pogut	   utilitzar	   durant	   tots	  

estos	   anys,	   entre	   els	   quals	   molts	   treballadors	   i	   treballadores,	   com	  
també	  estudiants	  que	  han	  accedit	  a	  estudis	  superiors	  i	  universitaris.	  	  

	  
Les	   deficiències	   d’esta	   línia	   han	   anat	   en	   augment	   durant	   els	  	  

últims	  anys	  i	  la	  seua	  denúncia	  ha	  sigut	  constant	  per	  part	  dels	  ciutadans	  
afectats.	  Carlet	  ha	  vist	  com	  en	  els	  darrers	  anys	  s’ha	  deixat	  abandonat	  el	  
servei	   i	   l’edifici.	  Actualment	  no	  existeix	  personal	  d’atenció	  al	  ciutadà	  i	  
venda	  de	  bitllets,	  les	  portes	  de	  l’estació	  que	  donen	  a	  l’Avinguda	  Blasco	  
Ibañez	   estan	   tancades,	   la	  brutícia	   va	   acumulant-‐se	   i	   pintades	   i	   cables	  



elèctrics	  i	  ’taulells	  arrancats	  formen	  part	  d’un	  paisatge	  lamentable	  per	  
a	  un	   servei	  públic,	   això	   a	  banda	  de	   la	   reducció	  horària	  del	   servei	   i	   el	  
brutal	  increment	  en	  el	  preu	  dels	  bitllets.	  

	  
Han	   estat	   diverses	   les	   mocions	   presentades	   a	   este	   Ajuntament	  

reclamant	  la	  inversió	  i	  millora	  en	  la	  línia	  1	  que	  passa	  pel	  nostre	  poble,	  
sense	   que	   l’administració	   valenciana	   haja	   fet	   res	   al	   respecte,	   només	  
que	  publicitar	  meravelloses	  millores	  per	  a	  la	  nostra	  línia	  que	  mai	  han	  
arribat.	  Per	  contra,	  hem	  vist	  quantiosíssimes	   inversions	  en	   línies	  AVE	  
orientades	  a	  connectar	  la	  capital	  de	  l’estat	  espanyol	  amb	  altres	  ciutats,	  
deixant	  de	   costat	  altres	   inversions	  que	  afecten	  el	  dia	  a	  dia	  del	  nostre	  
poble,	  com	  la	  reivindicada	  doble	  via	  a	  la	  línia	  que	  passa	  per	  Carlet.	  Ara,	  
sorprenentment,	  es	  planteja	  la	  seua	  desaparició.	  

	  
En	   qualsevol	   situació,	   i	   més	   encara	   en	   l’actual	   de	   greu	   crisi	  

econòmica,	   hem	   de	   donar	   suport	   al	   transport	   públic,	   per	   tractar-‐se	  
d’un	  servei	  fonamental	  del	  qual	  no	  podem	  privar	  els	  nostres	  veïns	  i	  les	  
nostres	  veïnes,	  i	  especialment	  els	  nostres	  joves	  que	  l’utilitzen	  cada	  dia.	  

	  
És	   voluntat	   d’este	   consistori	   emprendre	   totes	   aquelles	   accions	  

adreçades	  a	  garantir	  un	  estat	  de	  benestar,	  donant	  suport	  especialment	  
a	   les	   classes	  més	   desafavorides	   i,	   dins	   d’este	   objectiu,	   fomentant	   l’ús	  
del	  transport	  públic.	  

	  
Per	  tot	  l’exposat	  PROPOSEM	  
	  
PRIMER:	   Sol·licitar	   al	   Govern	   de	   la	   Generalitat	   	   la	   paralització	  

immediata	   de	   la	   supressió	   de	   línia	   1	   de	   FGV	   que	   afecta	   la	   ciutat	   de	  
Carlet.	  

	  
SEGON:	  Traslladar	  el	  present	  acord	  a	  la	  Conselleria	  d’Economia	  i	  

d’Infraestructures,	  així	  com	  a	  la	  Presidència	  de	  les	  Corts	  Valencianes	  i	  
als	  grups	  polítics	  d’eixa	  institució.	  

	  
TERCER.-‐	   Traslladar	   el	   present	   acord	   al	   Comité	   d’empresa	   de	  

FGV	  i	  a	  tots	  els	  agents	  socials	  que	  l’integren.	  
	  
QUART.-‐	   Traslladar	   el	   present	   acord	   a	   tots	   els	   ajuntaments	  

afectats	  per	  la	  supressió	  de	  la	  línia	  1,	  des	  de	  Castelló	  de	  la	  Ribera	  fins	  a	  
Torrent,	  perquè	  es	  puguen	  unir	  a	  la	  petició	  

	  
Carlet,	  23	  de	  setembre	  de	  2012	  



	  	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  


